
Referat   
Forældrerådsmøde  

 

Tirsdag d. 11. marts 2025 
 

kl. 16.15 - 18.15 
 

Forældre:  
Michelle Thorsted, Ida Jepsen, Katja Jørgensen  

Afbud fra: Bianca Simonsen 
 

Ansatte: Lianne og Charlotte 
 

Ansvarlig for Kage/Frugt: Katja Jørgensen 
Ansvarlig for kaffe/te: Charlotte 

 

1. Velkommen til mødet.  
 

2. Nyt fra børnehaven v/Charlotte 
 

○ Dagligdagen i børnehaven: 
Orientering om temaugerne: Klyt og klister. 
Dejlig fastelavnsfest hvor hele børnehaven og skolen fester samme 
dag. 
Personalet takker forældrene for massiv opbakning til alle temauger. 
Det er en fornøjelse at forældrene bakker op om børnehavens ideer og 
initiativer. 
 
Fællesspisning med afslutning for kommende skolebørn d. 26. marts. 
Alle familier i børnehaven er inviteret. 
 
Orientering om opstart af storegruppe - OBS: Der er stadig en ledig 
plads i den kommende børnehaveklasse. 
 

○ Antal børn  
Pt er der 34 børn i børnehaven. 
Der starter 7 nye børn i storegruppen og 4 nye børn i børnehaven d. 1. 
april. 
 

○ Personale 
 
Freja kommer tilbage i SFO d. 17. marts 2025 
Frederikke overgår til vikar 
Vi har tilbudt Frederikke vores ung-arbejder stilling i SFO næste  
skole-år. 
Lianne starter op på vejlederuddannelsen på UC syd til efteråret. 



Elena - vores studerende skal til eksamen på tirsdag i næste uge. 
Lianne er vejleder. 
Tina er fortsat glad for pædagogstudiet. Hun skal i praktik til efteråret  
hos os, hvor Lianne skal være hendes vejleder 
 
2025 er det første år hvor vi skal holde regnskab med antallet af  
personaletimer ift antallet af børn for at efterleve  
minimumsnormeringerne. 
 

○ Orientering fra Vejen Kommune vedr. tilskud mm. 
Vejen Kommune har orienteret om, at de fra april 2026 ikke længere 
giver børnehave tilskud til kommende skolebørn i perioden fra april i 
barnets sidste år i børnehaven forud for skolestart og frem til skolestart 
i august.  
Det skal til politisk behandling hen over sommeren 2025, om Vejen 
Kommune ønsker at tildele et førskole tilskud i stedet for i denne 
periode, eller om man vælger ikke at give tilskud overhovedet. 
Det betyder at det økonomiske grundlag for at udvide børnehaven med 
et storegruppe lokale har ændret sig og dermed er det nye byggeri ud 
mod Sønderallé i samråd med bestyrelsen taget af bordet. I stedet 
kigger man nu sammen med støtteforeningen på en omfattende 
renovering og udvidelse af gymnastiksal bygningen, til skole, 
storegruppe og SFO. 
 

○ Evaluering af forældremødet d. 27. januar 
Stor tilfredshed både med indhold og fremmøde. 
Det overordnede indhold kunne med fordel gentages hvert 3. år. Så 
man sikrer sig at hver familie får informationen i løbet af barnets 
børnehavetid. Dernæst foreslås, at man i de mellemliggende år 
indkalder til forældremøder ad-hoc, når der er temaer som “rører sig” 
eller information som børnehavens personale med fordel kan fortælle 
forældrene om. 
Meget god ide med samtalekort til møderne. Både kortene hvor man 
taler sammen 2 og 2 samt dialog kortene til samtale ved bordene i 
grupper. 
 

○ Information om uanmeldt tilsyn i perioden april - november 2025. 
Personalet er i gang med at forberede sig til det uanmeldte tilsyn fra 
Vejen Kommune.  
Overskrifterne til tilsynet er: 

● Leg og dannelse 
● Børnefællesskaber og fælles fordybelse 
● Relationer og samspil. 

 
 

     3.   Highlights fra de alle ansattes pædagogiske dag. 
Tak til alle forældre for at finde alternativ pasning d. 7. marts 



Forældrerådet blev præsenteret for billeder, ideer og reflektioner fra de 
institutioner, som personalet havde besøgt.  

 
 
     4.  Nyt fra Støtteforeningen for Rødding Friskole og børnehave v/Charlotte 

● Generalforsamling i støtteforeningen onsdag d. 12. marts.  
 
     5. Nyt fra bestyrelsen  v/Charlotte 

○ Charlotte orienterede om at skolens vedtægt som omhandler 
børnehaven nu er godkendt og kan findes på hjemmesiden.  

○ Orientering fra seneste bestyrelsesmøde d. 10. marts. Referatet fra 
bestyrelsesmødet findes på hjemmesiden.  

      
     6.  Runden rundt. 

Ida: 
Dialog om garderobe pladserne ved køkkenet i stuehuset. Hvordan kan vi 
hjælpe hinanden med mere orden, oprydning og en mere rolig atmosfære? 
Ida fortæller at hun har taget sundhedsplejerskens opfordringer om indholdet i 
madpakker og frugtpose meget til sig. Det har været en god måde at blive 
mere bevidst og oplyst på. 
 
Katja 
Katja vil meget gerne sikre sig at personalet føler at kommunikationen mellem 
forældrene og personalet foregår på ordentlig vis. Jævnfør overskriften til 
seneste forældreaften arrangeret af bestyrelsen med fokus på kommunikation 
og fællesskab. En god dialog om hvor betydningsfuldt det er at man i 
børnehave og indskoling møder både forældre og ansatte hver dag. Det 
medfører en god dialog og omgangstone, hvilket personalet sætter stor pris 
på. 
Temaugerne om Hans og Grete var rigtig gode og det gav anledning til gode 
snakke hjemme.  
Katja møder altid glade børn når hun kommer i børnehaven. 
 
Michelle: 
Michelle spørger om personalet har bemærket ændrede madpakker efter 
informationen fra sundhedsplejersken, som blev fremlagt til forældremødet. 
Dialog om hvordan personalet ser at der er en markant ændring, samt dialog 
om mængden af sukker fx til morgenmaden som serveres i børnehaven. 
 
Afslutnngsvis: 
Katja, Ida og Michelle stiller gerne op til forældrerådet igen, men vil også 
meget gerne lade pladsen gå videre til andre forældre som kunne have 
interesse. 
Næste forældreråd vælges ved generalforsamlingen d. 30. april. 
 

     7.   Dato for næste møde besluttes efter generalforsamlingen. 


